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Til bestyrelsesmedlemmerne i ”Nr. Vedby skole & Børnehus” 

REFERAT BESTYRELSESMØDE   
05. oktober ´23 (kl. 17.00 – 19.30) 

- Fraværende: AK, LLJ, Jeanette, 

- Kommentar til dagsorden: Ingen kommentarer  

- Godkendelse af referat fra sidste møde: Referat sendes rundt og godkendes/underskrives.  

 

Kortere orienteringspunkter (ca. ½ time) 

1.   Kort nyt fra formand og ledelse (Aflysning af 16/11 – ”Hjemsendelse”, TVAIS, PriU, 16/5) 
 
Steen præsenter Lærke, ny elevrådsformand. Anton næstformand – velkommen til.  
 
Dialogmøde d.16. november det er aflyst, der afventes yderligere eller ny indkaldelse.  
 
Hjemsendelse: Steen informerer om sager på skoler, hvor skoleledelse eller personaler hjemsendes grundet 
politianmeldelse, af hensyn til gennemgang af sagen. Dette til orientering.  
 
TVAIS: Planlægning i fuld gang, og skolen er klar til kommende uge. Åbent hus torsdag d. 12/10.  
 
PriU: Vi er1 blandt 3 kommuner i landet, hvor vi er udvalgt til at deltage i projektet. 3 personaler på skolen, 
2 fra almen og en fra autisme skal på kursus i 6 dage. Herefter der skal laves et undervisningsforløb hvor 
der indgår en praksisdel.  
 
16/5-24: Steen orienter om, at denne dag er sidste skoledag for 9. klasse.  
 
 
2.   Kort nyt fra elevrådet 
Lærke fortæller dilemma vedr. beton bordtennisbordet er der indkøbt til skolen. Elevrådet ønsker det anlagt 
på det grønne område. Det vil kræve der bliver lagt fliser. Det koster 10.000kr. Elevrådet har besluttet at de 
vil betale halvdelen så fliserne kan blive anlagt. Forældrebestyrelsen/skolen vil gerne bidrage med den 
resterende halvdel.  
 
Elevrådet afholder fremadrettet møder i fællesrummet.  
 
Skolens overlevelse: Drøftet i elevrådet om det skal fejres/markeres. Elevrådet har brug for bestyrelses input 
til dette, da der fortsat skal spares i kommunen.  
 
Trivsel: Drøftelse om brug af mobiler i skoletiden.  
 
3.   Kort nyt fra personalet 
Jannie fortæller at Krokodille Zoo har været på besøg i børnehuset – et kæmpe hit.  
I næste uge kommer der en politibetjent og hendes hund. Brandbil og ambulance har også været på besøg.  
Gældende fra 1/1-24: Vuggestuebørn rykker fremadrettet i børnehave ved 3,1 måned.  
 
Rikke fortæller fra Almendelen at der er afholdt forældremøder. Klargøring til TVAIS.  
Glæde over at budgetforliget er landet, men stadig en ”spænding” om hvilken indflydelse budgetforliget vil 
have på vores folkeskole.  
 
Maja: Der er afholdt forældremøde i autismeafdelingen. Først i egne klasser, og efterfølgende en fælles del. 
Autismeafdelingen har også planlagt og klar til deltagelse i TVAIS ugen.  
 

Til drøftelse, og evt. beslutning (ca. 2 timer) 

 

Ca. kl. 17.30: 

 

4.   Orientering om Budgetforlig (12.10.23) – hvor står skolen nu? (PH & ST) 
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Peter fortæller at skole og dagtilbud i Guldborgsund kommune består i den form det er i dag. Peter har 

opmærksomhed på det faldende elevtal - hvordan sikre vi dette kan vendes.  

Peter har talt med Anne-Cathrine fra NVF – hvordan kan vi styrke samarbejdet og på den måde belyse der 

er liv i lokalområdet – Nr. Vedby. Afholdelse af møder for at koordinere dette samarbejde.  

Steen italesætter, at der fortsat mangler penge i kommunekassen, og væsentligt at overveje hvordan vi skal 

drive skole, for fremadrettet ved næste budgetforlig at undgå at stå i samme situation hvor Nr. Vedby skole 

er lukningstruet. Gøre noget der er anderledes, tiltrække nye tilflyttere mm. Bestyrelsen skal medtænke denne 

del – hvordan kan vi drive skole og nytænkes dette således eleverne fortsat får undervisning og skolegang de 

er berettiget til, uden en forringelse – men hvor elevprisen pr. år nedsættes.  

 

Drøftelse af at der skal være opmærksomhed på de klasser med et lille elevtal, hvordan kan dette sikres?  

 

Samlæsning på tværs af klasser i de fag hvor det er muligt. Idræt og madkundskab samlæses allerede for 

nuværende med mulighed for at videretænke dette.  

 

Ø-skole: Hvor klasserne deles op efter niveau, på tværs af overgange.  

 

Benytte de sociale medier til at vise hvad vi kan, og hvad vi kan tilbyde. Turde være nysgerrige og 

eksperimenterende med nye tiltag og udviklingsprojekter. Alle tænker med, og drøftes fremadrettet på 

bestyrelsesmøderne.  

 

Der afventes det endelige budgetforlig d. 12/10.  

 

5.   Budgetopfølgning m. bilag (ST) 

Steen uddeler bilag, og gennemgår budgetopfølgning d.d. Steen fremskriver det til kommende 

bestyrelsesmøde hvor det vil kunne give et mere præcist overblik, hvordan det forventes at afslutte skoleåret.  

 

6.   Principper for ”Skole-hjem-samarbejdet” vs brug af Meddelelsesbog 

     Tilbagerapportering fra almendelen – nye principper for bestyrelsen? Evt. udvalg (AK)? 

Ledelsen foreslår at der nedsættes et udvalg, for at kunne arbejdere videre og indskrive denne del i 

princippet ”skole-hjem-samarbejdet”.  

Annemette, Simon, og Charlotte vil gerne være en del af udvalget. AK er tovholder.  

 

7.   Åbent punkt……..! (Skal vi ha´ et punkt ”Kort nyt fra forældrerepr.”?) 

Afholdelse af forældremøder: Opmærksomhed på at inviterer forældrerepræsentanter fra bestyrelsen. Der er 

medlemmer af bestyrelsen der ikke har hørt noget. Ledelsen videregiver en venlig påmindelse til personalet.  

 

Drøftelse om ”kort nyt fra forældrerepræsentanter” skal være en fast del af dagsordenen? Det er der ikke 

stemning for. Enighed i, at punkter kan indgives til Peter eller Steen forud for bestyrelsesmøderne.  

 
Ca. kl. 18.00: 

Pause – med lille anretning  
Ca. kl. 18.20: 

 

8.  Opmærksomhed omkring alkoholmisbrug m.v. 

     Særlig advarsel fra Sundhedsstyrelsen m.m. 

Steen orienterer om brev sendt ud fra sundhedsstyrelsen. I dette brev opfordres der til, at skole og 

bestyrelsen tager mere fat i forældregruppen.  

Flere unge oplever at blive ekskluderet fra fællesskabet hvis ikke der ønskes at drikke, ryge, tage snus mm. 

Dette udenfor skoletid, i fritiden.  
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En føler for, hvad er status på Nr. Vedby skole. Elevrådsrepræsentanterne har en fornemmelse af, at der er 

få i 9. klasse/overbygningen der drikker. Der er endnu ikke i dette skoleår afholdt klassefester eller andet. 

Der er elever allerede i 6. klasse der tager snus/ryger mm.  

 

Børn og unge liv undersøgelse: En undersøgelse der kan give overblik over vores område/elever. Undersøge 

dette nærmere, om der er data til brug for vores skoleområdet.  

 

Foruroligende at børn i 5/6. klasse deler cigaretter ud/ryger. Det er observeret af forældre, at eleverne står 

ved busstoppestedet/bag hallen/tunnellen om morgenen hvor dette skulle foregå. 

 

Skolen har fra 6. klasse årshjul med besøg af SSP.  

Drøftelse af hvor vigtigt det er at få italesat problematikken med forældrene. Skal denne indsats allerede 

være på mellemtrinet?  

 

Bekymrende opmærksomhed på, at eleverne bliver yngre og yngre.  

 

Der undersøges om der findes relevante data, hvorefter der kan besluttes/drøftes at inddrage relevante 

fagpersoner til vejledning af yderligere tiltag.  

 

Steen deler overstående viden fra sundhedsstyrelsen med personalegruppen, således at sikre 

opmærksomheden på at det bredes ud i forældregrupperne i klasserne.   

 

9.   ”Ønskeøen” har 25 års jubilæum d. 19/11 – hvordan markerer vi dette? 

      Kunne denne anledning bruges til i særlig grad at promovere børnehaven? 

Forslag: Presse/folketidende. Billeder fra start til slut – hænge i børnehaven. Åbent hus.  

Jubilæet i tråd med resten af landsbyordningen, der underbygger vi er et hus. Måske events – de små er også 

en del af noget større.  

Børnehuset planlægger denne dag, med mulighed for inddragelse af forslag.  

 

10.  Personalesituationen - m. konsekvenser ud i skoleskemaet! (Uden elever!) 

Steen orienterer kort om personalesituationen. Skolen har ansat 2 uddannet lærer i midlertidige stillinger. 

Dette har betydning for skemaet i begge afdelinger, hvor der kan forekomme ændringer.  

Der er i almendelen en opfølgning på, at få dækket/suppleret op på holdtimerne og den understøttende 

undervisning.  

Læsevejleder er ansat, pensioneret lærer – forventer opstart om ca. 3 uger.  

  
 Ca. kl. 19.20: 

 

11.   Eventuelt. 

Annemette: Autismeviden – større bro imellem almen og autismeafdelingen. Herunder hvordan og hvorfor 

spejlingen – muligheden - begge veje er så vigtigt. Punkt på til næste bestyrelsesmøde.   

 

Rasmus informerer om at der er blevet tildelt 650.000kr via ansøgningen til trekanten, 

jordfordelingsprojektet på den anden side af Vigvej, overfor skolen. 

 

(Forberedelse af bespisning næste gang (6/11):     

                   Peter og Berit sørger for dette.  

 

                                            --------------------------------------------------- 

Vente punktér:    


